
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-09-27, § 13 

 

 Tid Torsdagen den 27 september 2012 kl 16.00 – 16.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 4 oktober 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

Jan Tigerström (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Per Hallberg (M)  för Lars Svärd (M) 

Therese Carlborg (M)  för vakans (M) 

Göran Kindvall (M)  för Theréz Randquist (M) 

Kenneth Nilsson (S)  för Maria Nygård (S) 

Sara Gunnerud (S)  för Ann-Margarethe Livh (V) 

  

Ersättare:  

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Lennart Tonell (MP)  

Elin Olsson (MP)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Ann-Charlotte Bergqvist, Gunnar Jensen, Ingrid 

Mårtenson, Jenni Almgren, Lars Fyrvald, Lars Tiderman, Marita Anheim, Mårten 

Frumerie, och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 

 

 

 

 



  

 § 13 
Detaljplan för Årstafältet park i stadsdelarna Östberga och Enskedefältet. 
Svar på remiss av planförslag 
Dnr E2012-512-01412 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande till stadsbyggnads-

 nämnden som svar på förslag till ny detaljplan för Årstafältet park, Årsta 1:1  

 m m i stadsdelarna Östberga och Enskedefältet, S-Dp 2011-03366. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 10 september 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1)  Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Karl 

 Malmqvist (C) och Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår (se beslutet).  

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden 

 beslutar enligt följande: 

 

 Att delvis bifalla kontorets förslag samt att därutöver anföra:   

 

 

 De är positivt att arbetet med Årstafältet går vidare och förslaget till detaljplan 

 för Årstafältets park innehåller många mycket positiva delar men vi konstaterar 

 och beklagar att alla tankar om landskapspark nu tycks helt övergivna. Parken 

 kommer att bli hjärtat på fältet och kommer, tror vi, att bli en mötesplats för 

 stockholmare i alla åldrar, som vill leka, träna eller promenera. Det är bra att 

 Göta landsväg, stenvalvsbron och bäckravinen mitt på fältet och med 

 dagvattendammen finns med och det är viktigt att koloniområdet erbjuds en 

 sammanhållen plats till minst lika stor yta och med samma funktioner som idag.  

 

 Detaljplanen innehåller tydliga förslag på blandade funktioner och aktiviteter, 

 men med tydligt fokus på de snöfria årstiderna. Vi vill understryka att parken 

 också ska fungera vintertid med kyla och snö. Däremot finns inte den mycket 

 populära golfen kvar i den föreslagna detaljplanen och vi är oroade över att den 

 försvinner från området eftersom dess kollektivtrafiknära läge möjliggjort för 

 breda grupper av spelare att nå platsen utan bil. 

 

 Entréerna till parken från de intilliggande stadsdelarna Enskede, Örby och Årsta 

 måste vara tydliga och inbjudande och det är angeläget att redan tidigt poängtera 

 att parken när den är färdigställd måste skötas och städas för att den ska bli den 

 attraktiva och trygga mötesplats vi alla vill se. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), 

Karl Malmqvist (C) och Åke Askensten m.fl. (MP). 

 
Reservation 



  

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt följande: 

 

 Årstafältet park har stor potential att bli både den lokala samlingsplats och 

 målpunkt för besökare från andra delar av staden som beskrivs i 

 planbeskrivningen.  Detaljplanens illustration ger dock intrycket av att man har 

 lämnat tanken på att organisera parken som en arkipelag. Detta var en viktig del 

 i det vinnande tävlingsförslaget från Archi5 och landskapsarkitekten Michel 

 Devigne. Om parken ska bli en målpunkt för besökare från andra delar av staden 

 är det viktigt att parken ges en arkitektoniskt stark gestaltning.  

  

 Det är glädjande att se att man i bearbetningen av planen tagit intryck av 

 synpunkter från bland annat Miljöpartiet angående att koloniträdgårdarna 

 behöver en mer framskjuten placering och roll i parken. Vi förutsätter att planen 

 nu även förankrats med koloniföreningen innan den skickats ut på samråd.  

 
 
 
 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


